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Az elcserélt CT miatt később megműtött Vince bácsi állapota válságos 

Reménykedik a Berkó család 
Folytatás az 1. oldalról 

Berkó Vincéné elmesélte, hogy nyolcvanéves 
férje a múlt héten, péntekről szombatra vir-
radóra lett rosszul. Alvás közben leesett az 
ágyáról, ezután nagyon erős rosszullétre és 
fejfájásra panaszkodott. Enni nem akart, 
nem tudott, csak néhány korty tejet préselt 
magába. 

Innentől az eset kísértetiesen hasonlít a 
szombaton Kisteleken Kovács Béla házánál 
történtekre. Berkóék kihívták az ügyeletes 
orvost, aki értesítette a mentőket. Mint 
ahogy a kisteleki férfi, Berkó Vince sem akart 
kórházba menni. Többször megismételte, ő 
otthon akar maradni. 

A mentők reggel hét-és nyolc óra között 
szállították Szegedre, a városi kórház sürgős-
ségi betegellátó osztályára (SBO) az Ásottha-
lom melletti tanyáról. A különböző vizsgála-
tok elvégzése után, dél körül, már azt közöl-

ték a családtagokkal, hogy nincs komolyabb 
probléma, menjenek haza, nemsokára Vince 
bácsit is hazaszállítják. Ez alatt a mintegy 
négy-öt óra alatt készült el Berkó Vince kopo-
nyájáról a CT, de a leletre az ő neve helyett 
Kovács Béláé került. A férfi ekkor még esz-
méleténél volt, beszélgetett családtagjaival. 

Jolánka néniék hazamentek és vártak. Tel-
tek az órák, de a mentő nem gördült be. Este 
fél kilenc körül lánya, Borsik Jánosné nem 
bírta tovább, telefonált a kórházba, ahol egy 
nővér közölte vele: „Valami kis probléma adó-
dott". Fél tíz körül már egy orvos hívta, aki 
elmondta, édesapján újabb CT-t végeztek el, 
és abból kiderült, agyvérzése van, emiatt át-
szállítják az idegsebészeti klinikára, muszáj 
koponyaműtétet végrehajtani rajta. 

Az operáció este tíz órakor kezdődött, és 
mintegy két órán keresztül, éjfélig tartott. 
(Információnk szerint ezt a műtétet ugyanaz 
az orvos végezte a klinikán, aki korábban Ko-

vács Béla koponyáját felnyitotta.) A bácsi az-
óta kómában van, állapota válságos. Már két-
szer megműtötték, egyik oldala lebénult, je-
lenleg gépek tartják életben. 
• - Nem tudom, miért kellett megműteni a 
tata fejét. Nem láttam nyomát sérülésnek -
mondta az asszony, akin látszott, idegenek 
előtt erősnek akar mutatkozni. Következő 
szavaiból azonban kiderült, ez hosszú ideig 
nem megy: - Annyira sajnálom, annyira saj-
nálom. Szeretném látni. Nagyon hiányzik, 
mindenki imádja. Szegénynek minden ösz-
szejött: félig lebénult, kómában van, kétszer 
megműtötték, a gégéjét is felvágják, mi jöhet 
még? Naponta meglátogatjuk, fogom a kezét, 
de... 

Hangja itt már elcsuklott. 
Borsikné nem akart vádaskodni, azt mond-

ta, reméli, majd kiderül, hogy a késlekedés 
közrejátszott-e abban, hogy édesapja állapota 
válságosra fordult. 

Leletcsere: nyomoz a rendőrség 
Még senki nem vállalta magára 
a felelősséget, az pedig még nem 
derült ki, hogy kinek a hibájából 
kezdték meg tévedésből egy má-
sik beteg tragikusan végződő 
operációját a szegedi idegsebé-
szeti klinikán. Közben a rend-
őrségen tegnap nyomozást ren-
deltek el az ügyben. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

A Csongrád Megyei Rendőr-fő-
kapitányság nyomozó osztálya 
az úgynevezett leletcsere miatt 
tegnap ismeretlen tettes ellen 
foglalkozás körében elkövetett 
halált okozó veszélyeztetés bűn-
cselekmény elkövetésének ala-
pos gyanúja miatt eljárást indí-
tott. Ezzel egyidejűleg megkezd-
ték az orvosi dokumentációk be-
szerzését, illetve a tanúk kihall-
gatását. Az ügyben szakértőt ren-
deltek ki - tájékoztatta lapunkat 
a főkapitányság helyettes szóvi-
vője, M. Toronykőy Márta. 

- A vizsgálat többek között ki-
terjed arra, hogy mi vezethetett 
az idős férfi halálához, illetőleg 
milyen igazgatási gondatlanság 
történhetett - mondta a helyet-
tes szóvivő, aki hozzátette: az in-

tézmények által indított belső 
vizsgálatok a rendőrségi eljárás-
sal párhuzamosan folynak. 

- Minden szükséges vizsgálat 
elindult annak kiderítésére, hogy 
kinek a hibájából nyitották fel té-
vedésből egy másik betegé he-
lyett egy idős ember koponyáját a 
Szegedi Tudományegyetem Ideg-
sebészeti Klinikáján. Ezt már Ke-
reszty Eva, az egészségügyi tárca 
főcsoportvezetője jelentette ki, 
miután a helyszínen tájékozó-
dott az ügy részleteiről. 

Az Állami Népegészségügyi és 
Tisztiorvosi Szolgálat befejezte a 
vizsgálatokat, az eredmények 
összegzése azonban még nem fe-
jeződött be. Az viszont már most 
kijelenthető, hogy nem rendszer-

hiba történt, és a személyi fele-
lősség megállapítható lesz. 

- A felelősséget eddig még sen-
ki nem vállalta magára, és egy-
előre nem derült ki, hogy ki kö-
vette el a hibát - jelentette ki a 
főosztályvezető. 

Bár a vizsgálat még nem fejező-
dött be, azt már tényként ki lehet 
jelenteni, hogy a leletcsere a vá-
rosi kórház sürgősségi betegellá-
tó osztályán (SBO) történt. Ez ve-
zetett oda, hogy a kórház téve-
désből kért azonnali koponya-
műtétet az egyik betegnél. A 
nyolcvanéves kisteleki Kovács 
Béla leletéről csak a Szegedi Tu-
dományegyetem Idegsebészeti 
Klinikáján, beavatkozás közben 
derült ki, hogy az nem az övé, 

KOVÁCS KATALIN NEM PERESKEDIK 
Sem a kórházat, sem a klinikát nem pereli be Kovács Katalin. A leletcsere 
miatt tévedésből megoperált és a szombati műtét után három nappal ké-
sőbb elhunyt kisteleki Kovács Béla lánya azt mondta: azzal az édesapját 
már úgysem lehetne feltámasztani, ha a bíróság megítélne nekik kártérí-
tést. Kovács Katalin kedd este, az egyetem vezetőjével, Szabó Gáborral 
folytatott beszélgetés után lapunknak kijelentette: a rektor által nyújtott 
gesztus, mely szerint az egyetem és a kórház saját halottjának tekinti 
édesapját, számára elégtételt jelent. 

hanem az ugyanolyan idős ásott-
halmi Berkó Vincéé. 

A kórház vezetője által megbí-
zott vizsgálóbiztos, Ferencsik 
Mária főorvos asszony tegnap tá-
jékoztatta Nárai György főigaz-
gatót a vizsgálat eddigi eredmé-
nyeiről, nekünk azonban nem 
árult el részleteket. Ferencsik 
Mária mindössze annyit mon-
dott, hogy az SBO-n szombaton 
ügyeletes személyzet meghallga-
tása tegnap délután befejeződött, 
és erről tájékoztatta az intéz-
ményvezetőjét. 

Botka László polgármester teg-
nap tájékoztatást kért a kórház 
vezetőjétől. A mintegy kétórás 
megbeszélés után a polgármester 
elmondta, ma ismét találkoz-
nak, folytatják a megbeszélést, 
ami elsősorban az eddigi vizsgá-
latok megállapításaira terjed ki. 

Szabó Gábor, a Szegedi Tudo-
mányegyetem rektora és Nárai 
György, mint megírtuk, minden-
re kiterjedő vizsgálatot rendelt el 
a körülmények tisztázására és a 
felelősök megállapítására. A kli-
nika és a kórház vezetője kedden 
azt közölte, hogy a vizsgálat befe-
jezése után közösen tájékoztat-
ják a közvéleményt. 

Több száz millió kellene 
Tovább folytatódnak az egyeztetések a Szege-
di lüdományegyetem, valamint az új klini-
kán alakult sztrájkbizottság között. A mun-
kavállalói oldal képviselői szerint nem min-
denben tűnik biztosnak a megegyezés, ám je-
lezték: ebben az esetben készek a nyomás-
gyakorlásra. 

Megtartotta második egyeztetését tegnap a 
Szegedi Tudományegyetem, valamint az új 
klinika sztrájkbizottságának tárgyalóbizott-
sága. A megbeszélésen részt vett Cser Ágnes, 
az Egészségügyi és Szociális Ágazatban Dol-
gozók Demokratikus Szakszervezetének el-
nöke, megfigyelőként ott volt Éger István, a 
Magyar Orvosi Kamara, és Hajnal Ferenc, a 
Csongrád Megyei Orvosi Kamara elnöke. 

A felek abban állapodtak meg, hogy a tar-
talmi kérdésekről egyelőre nem adnak ki in-
formációt. Ágoston Zsuzsanna egyetemi ta-
nársegéd, a sztrájkbizottság tagja annyit el-
mondott, mindkét fél kompromisszumké-
pes, igyekeznek megoldásokat találni. 

Megtartották tegnap azt a munkacsoport 
megbeszélést is, amely előző nap elmaradt. 
Ezen tételesen áttekintették az új klinika 
eszközállományát, valamint a műszerek ál-
lapotát. Megvizsgálták milyen idős gépekkel 
kell az orvosoknak dolgozniuk, melyek azok, 
amelyek már teljesen elhasználódtak. Az er-
ről szóló jegyzőkönyv ma készül el, elöljáró-
ban azonban Pető Zoltán egyetemi tanárse-
géd, a sztrájkbizottság tagja elmondta: a vizs-
gálat alapján több száz milliós beruházásról 
kellett beszélni. 

A tegnapi egyeztetésen kiderült, hogy a tár-
gyalóbizottságok leginkább azokban a kérdé-
sekben értenek egyet, amelyek nem a klinika 
hatáskörébe tartoznak, vagyis amelyeket to-
vábbítani kell az illetékes szakhatóságoknak. 
Elképzelhető, hogy lesz, amiben nem szüle-
tik megegyezés. Ágoston Zsuzsanna szerint 
ebben az esetben készek a nyomásgyakorlás-
ra. A sztrájkfelhívást már 254 dolgozó aláír-
ta. 

TÍMÁR KRISZTA 

Az ú j klinikán alakult meg a sztrájkbizottság Fotó: Miskolczi Róbert 

Halálos ütközés 
Szatymaznál 
Halálos közlekedési baleset tör tént kedd 
éjszaka Szatymaz közelében: egy kisteleki 
nő elvesztette uralmát autója fölött és fron-
tálisan összeütközött egy Audival. Szerda 
délután kezelőjére borult egy munkagép 
Klárafalvánál. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Kedd éjszaka, nem sokkal éjfél előtt egy Re-
nault Thalia tartott Szegedről Kistelek irá-
nyába az 5-ös főúton, amikor a szatymazi 
körforgalomtól nem messze a kocsit vezető 
31 éves kisteleki nő eddig ismeretlen okból 
elveszítette uralmát az autó fölött és áttért a 
szemközti sávba. A Renault érintőlegesen 
összeütközött egy piros Opellel, majd frontá-
lisan nekicsapódott a mögötte haladó Audi 
A4-nek. 

Az Audi szerbia-montenegrói származású 
28 éves vezetője olyan súlyos sérüléseket 
szenvedett, hogy a helyszínen életét vesztette. 
Utasa könnyebben sérült. A Thalia vezetőjét, 
aki szintén súlyos sérüléseket szenvedett, esz-
méletlen állapotban emelték ki a kocsiból. 

Az egyébként szabályosan közlekedő Opel 
vezetője megállás nélkül elhajtott a helyszín-
ről. A rendőrség rövid időn belül azonosítot-
ta a járművet és a sofőrjét. Ellene segítség-
nyújtás elmulasztása miatt indult eljárás, 
körözi a rendőrség. 

Szerda délután ismét baleset történt 
Csongrád megyében, Klárafalvánál. Életve-
szélyes sérüléssel szállította mentőhelikop-
ter kórházba azt a klárafalvi férfit, aki a tele-
pülés közelében munkagépével az ártérről 
fölfelé tartott a töltésen, de a jármű váratla-
nul visszafelé csúszott, majd felborult. A 
munkagép fával megrakodva haladt fölfelé a 
földes úton, 46 esztendős vezetőjét a rako-
mány maga alá temette. Utasa időben le tu-
dott ugrani. A baleset körülményeit a rend-
őrség szakértő bevonásával vizsgálja. 

Lépni kell! 
SZETEY ANDRAS 

Döbbenetes tragédia történt a szegedi klinikán, miközben az in-
tézet dolgozói közül többen éppen sztrájkra készülődnek. 

Mi kell még, hogy végre ráébredjenek kormányzatunk tagjai: 
azonnah, sürgős és életmentő műtétre van szüksége - a magyar 
egészségügynek! A nyári harmincöt fokos kánikula ellenére nyil-
ván melegebb éghajlatra küldenek az orvosok, de akkor is állí-
tom: örülhetnek annak, hogy e borzasztó baleset okán problé-
máik ismét felszínre kerülnek. 

Mert az egészségügy színvonala egyre gyorsabban süllyed - egy-
re mélyebbre. Elég belépni bármely reggelen, mondjuk az új klini-
ka traumatológiai osztályára, és rápillantani a várakozók százára 
(nem túlzás!). Ezek nem XXI. századi, nem civilizált állapotok. 
Éppen ahogy Forró Tamás fogalmazott. Az orvostársadalomnak 
betett az uniós csatlakozás is, hiszen ugyanígy pillant rá e ka-
tasztrofális folyosóra a végzős medikus, aki azonnal eldönti: eb-
ből nem kér, és menekül a diplomájával nyugat felé. Az ápolónő 
inkább elmegy bébiszitternek, legyint az itteni három műszakért 
járó éhbérre, műtőssegédet pedig lassan lasszóval sem lehet fog-
ni. 

A „maradék" kitartó egészségügyes eközben egyre jobban fárad, 
komorodik, ingerlékenyebb és figyelmetlenebb lesz. Majd elté-
veszti a papírt, összekeveri a leletet, lankad a figyelme műtét köz-
ben, és elege lesz a betegek sorából. Mert bizony a fentieknek ez a 
következménye! Kétségem nincs afelől, hogy Béla bácsi tragédiá-
ja csupán egy a sok közül. Legföljebb ez a legsúlyosabb következ-
ménnyel járt - ráadásul nyilvánosság elé került. 

Az utóbbi három parlamenti ciklusban mindig cserélődött az 
egészségügyi miniszter, és miközben oly sok téren lépünk előre, a 
legféltettebb kincsünk, az egészségünk egyre kiszolgáltatottabb 
helyzetbe kerül. Tudom, demagóg, de most mégis helyénvalónak 
érzem: éppen egy hónapja szórta a két legnagyobb parlamenti 
párt két kézzel a milliárdokat. Az egyik azt akarta bebizonyítani, 
hogy a másik egy hazugsággyár. A másik azt, hogy az egyik sorra 
megszegi az ígéreteit. 

Eközben pedig Béla bácsinak nyitják fel tévedésből a koponyá-
ját Vince bácsi helyett. 

Tisztelt képviselő hölgyek és urak! Vegyék végre észre, hogy a 
szike az Önök kezében van! 

Magyar befektetők a Vajdaságban 

Kikindával együtt 

A Volán folyamatosan fejleszt, modernizál Fotó: Karnok Csaba 

Együttműködési megállapodást 
kötött a Csongrád megyei és a 
kikindai gazdasági kamara. A 
magyar részvétel a szerbiai gaz-
daság megújításában már eddig 
is jelentős részben a kamarák 
segítségével jött létre. 

A Vajdaságnak természetes kap-
csolódási pontjai adottak a 
Dél-Alfölddel - hangsúlyozta 
Szeri István. A Csongrád Megyei 
Kereskedelmi és Iparkamara el-
nöke szerint Magyarországnak 
fontos gazdasági feladata, hogy 
részt vegyen a szerb-monteneg-
rói gazdaság megújításában. Az 
utóbbi években jelentős részben 
kamarai bázison jött létre a kap-
csolatépítés a két ország között. 
Az országos kamarán belül 
Csongrád megyei kamara egyéb-
ként is felelős szerb-montenegrói 
kapcsolatépítésért. 

Szerbiában ugyan akadozva 
halad, de zajlik a privatizáció, 
amelyben magyar cégek is részt 
vesznek, és egyre több vegyesvál-
lalat alakul. A határokon átnyúló 
kezdeményezéseket támogató 
nemzetközi programok révén 
szerezhetnek pénzt közös pro-
jektekre a partnerkamarák -
hangzott el a tegnapi tájékozta-
tón. 

Sebek Tibor kikindai kamara-
elnök ismertette a többségében 
magyarlakta Észak-Bánát és Ti-
sza mente gazdasági jellegzetes-

A TISZA VOLÁN 
DÉLRE TART 
Egy vajdasági közlekedési cég 
privatizációjában részt venne 
a Tisza Volán. Szeri István v e -
zérigazgató szerint fontos 
számukra a piacbővítés, akár 
a határokon túl Is. Erős gaz-
dasági kapcsolatok fűzik a 
térséghez a Volánt, és nagy 
igény van egyes vajdasági te-
lepüléseken közlekedési szol-
gáltatásokra. Korábban na-
gyon jó városi tömegközleke-
dés működött több vajdasági 
városban, hasonló rendszert 
hoznának most létre. Azt 
azonban nem akarta elárulni 
a vezérigazgató, melyik társa-
ságról van szó. 

ségeit. Reményét fejezte ki, hogy 
Szerbia is az uniós csatlakozás 
felé tart. Kérdésünkre - hogyan 
fogadják a magyar befektetőket 
Szerbiában - azt mondta, van 
példa sikeres privatizációra. Az 
egyik helyi építőipari céget ma-
gyar vállalkozás vette meg, és na-
gyon jól üzemelteti. Hozzátette: 
sokan szeretnék, hogy a legfon-
tosabb cégek hazai kézben ma-
radjanak, de ez nem szerbiai sa-
játosság. 

M. B. I. 


